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Transportudvalget har i brev af 25. juni 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 661: 

Vil ministeren redegøre for de regelmæssige muligheder for, at ve-

terantog kan køre fra en veteranbane ind på en station udrustet 

med ERTMS i en form for ”beskyttet område”, der sikrer, at vete-

rantog uden ombordudstyr ikke ved en fejl ledes ud blandt andre 

tog? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, der oplyser føl-

gende: 

”Det er som udgangspunkt teknisk muligt at lade et veterantog 

uden ETCS-udrustning køre ind på og fra en station, hvor systemet 

er taget i brug. Det vil kunne ske i en sporspærring, som de ETCS-

udrustede tog i den periode ikke vil kunne køre ind i.  

Sikkerhedsniveauet for kørsel i denne situation er dog generelt sig-

nifikant lavere, da det alene er lokomotivførerens aktive handling, 

der forhindrer, at toget kører ud af sporspærringen – der er ingen 

systemmæssig sikkerhed.   

Det skal bemærkes, at under de gældende regler for kørsel på 

ETCS-strækninger, vil kørsel i en sporspærring som udgangspunkt 

kun kunne foregå som rangering, hvor kørsel med passagerer ifølge 

danske sikkerhedsregler ikke er tilladt. Således fordrer kørsel med 

passagerer i sporspærringer nye sikkerhedsregler herfor. 

Dertil kommer, at en sporspærring kan betyde et markant indgreb i 

den regulære togtrafik alt efter, hvor stor del af en station, det er 

nødvendigt at lade sporspærringen omfatte. 
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Under alle omstændigheder vil brug af en sporspærring til kørsel 

med veterantog med passagerer dels kræve individuelle vurderin-

ger af de konkrete ansøgninger, dels kræve tilladelse til kørsel med 

passagerer under rangerlignende betingelser.” 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


